
5 Will. IV. Evidence. Témoignages. .1. 18315.

6thMarch Station on the Island of Orleians, together with the total
want of watcr in the River St. Charles during the great-
er part of the day, makes in my opinion a material differ-
ence.

Are you not of opinion that it would be eminently use-
fui to deepeii the channel of the River St. Charles, so as
to fford a constant navigation, at ail stages of the tide,
and would you, in that case, still object to the transport of
the sick to the Marine Hospital ?-In that case the prin-
cipal inconvenience would be obviated ; and for this ob-
ject, as well as for many others, it would be undoubtedly
eminently useful to deepen the channel of the River St.
Charles so as to afford a constant navigation at ail stages
of the tide.

Dr. Joseph Painchaud, called in ; and examined
To what do you attribute the introduction of Asiatic

Cholera into this Province ?-I believe that the Asiatic
Cholera has been introduced into this Province by Emi-
gration, and I believe that the confusion and disorder oc-
casioned among the Emigrants in consequence of the
want of nourishment and the un-wholesomeness of the
food, together with the extravagant number of Emigrants
crowded together on board of sonie of the vessels, have
mnuch contributed to its introduction.

To wlat do you attribute the want of success of the
Quarantine at Grosse Isle ?-I an firmly of opinion that
the measures adopted at Grosse Isle vith respect to a
Quarantine have been insufficient ; I believe that they
were not properly prepared for the reception of healthy
Emigrants, and their detention, without necessity, lias
greatly contributed to spread the disease ; I believe that
the want of shelter for persons in health, and the proxi-
mity of the sick to the heaithy, might also have been a di-
rect cause of the spreading of Cholera at Grosse Isle.

Do you attrbute the introduction of Cholera last sul-
mer to Emigration ?-To .Emigration.

Do you think that it would be prudent to detain under
observation, during several days. at Grosse Isle, ail vessels
arriving from Europe or from Ports supposed to be infec-
ted with Cholera, before the Passengers aie allowed to
come on shore, so as to ascertain vhether there is any
sickness on board, and what is the nature of such sick-
ness ?-I think it would be prudent.

Can you state at what time the first case of Cholera
eppeared at Grosse Isle ?-I have reason to believe that
the firt case of Cholera appeared at Grosse Isle on the
ninth July last, on board of a vessel.

Upon what authority do you state that it was on the
ninth of July ?-From a Letter written to me by the
Iealth Officer.

Will you lay before this Committee the Letter you re-
ceived from Dr. Fortier?-I vill communicate to the
Committee that part of the Letter which relates to the
question.

How long do you think would it be necessary to detain
vessels in Quarantine of observation after their disinfec-
tion and the re-embarkation of the Passengers ?-I think
they should be detaiuned as short a period as possible ; my
reasons are dictated by humanity towards the Passengers
vitiout apprehending any uneasiness about the Pro.

,vince.
As the object in view. of the detention of vessels ai

Grosse Isle, is to ascertaiii what vessels are infected, d(
you not think it would be necessary, iii urder to makq
an efficient Quarantine, that infected vessels should b
sent to some other place, there to undergo a more stric
Quarantine ?-I think this a very necessary precautioi
to insure an efficient Quarantine.

Do you ,hink that the Fever establishment shotlulb
entirely separated from the Cholera establishment ?-
I am of opinion they should be separated.

A

dans la Rivière St. Charles pendant une grande partie de 6 jMars.
la journée, font dans mon opinion la différence des inconvé- e
niens en) question.

Ne pensez-vous pas qu'il serait éminemment utile que
le lit de la'Rivière St. Charles fût creusé de manière à
permettre une navigation constante en tout temps de la
marée, et alors auriez-vous encore objection au transport
des malades à l'Hôpital de Marine ?-])ans ce cas le'
principal inconvénient serait levé, et pour cet objet et pour
beaucoup d'autres il serait sans doute éminemment utile
que le lit de la Rivière St. Charles fût creusé de manière
à permettre une navigation constante en tout temps de la
marée.

Le Docteur Joseph Painchaud, appelé et interrogé:-
A quoi attribuez-vous l'introduction du Coléra Asia-

tique en cette Province ?-Je crois que le Coléra Asia-
tique a été introduit dans cette Province par l'Emigra-
tion, et je crois que la confusion et le désordre qui ont été
occasionnés parmi les Emigrés par le manque de nourri-
ture, les mauvais alimens et le nombre extravagant des
Enigrés entasses dans quelques Vaisseaux, y ont beau-
coup contribué.

A quoi attibuez-vous l'insuccès de la Quarantaine à la
Grosse-Isle ?-Je crois fermement que les opérations à
la Grosse-Isle relativement à la Quarantaine ont été in-
suffisantes ; je crois que l'on n'y était pas préparé à rece-
voir les Emigrés en santé, et que leur détention sans né-
cessité a beaucoup contribué à répandre la maladie ; je
crois qu'il n'y avait pas d'abris suffisaEs pour recevoir les
personnes en santé, et que le rapprochement des malades
avec les personnes en santé pouvait être une cause di-
recte à l'extension du Coléra à la Grosse-Isle.

Attribuez-vous l'introduction du Coléra l'E té dernier
à l'Emigration ?--A 'Emigration.

Ne pensez vous pas qu'il serait prudent de tenir en ob-
servation à laGrosse-Isle, pendant quelques jours, tous les
vaisseaux venant d'Europe ou de ports supposés infectés
du Coléra avantde permettre aux Passagers de débarquer,
afin de s'assurer s'ily a de la maladie à bord, et quelle est la
nature de telle maladie ?-Je crois que ce serait prudent.

Pouvez-vous dire en quel temps le premier cas de C'-
léra est survenu à la Grosse-Isle ?-J'ai raison de croire
qu'il y a eu du Coléra à la Grosse-Isle le neuf Juillet
dernier à bord d'un Vaisseau.

Sur quoi vous fondez-vous pour dire que vous croyez que
c'est le neuf de Juillet ?-Sur une Lettre que m'a écrite
l'Officier de santé.

Voudriez-vous soumettre cette Lettre (lu Dr. Fortier
à ce Comité?-Je soumettrai la partie de la Lettre qui a
rapport à.la question.

Combien de temps pensez-vous qu'il serait nécessaire
de tenir les Vaisseaux en Quarantaine d'observation a-
près la désinfection et le rembarquement des Passagers ?
-Je crois que le moins long-temps que l'on tiendrait les

, Vaisseaux serait le meilleur; nies raisons sont des raisons
- d'humanité pour les Passagers, sans que j'entretienne au-

cune inquiétude pour la Province.
t Comme l'objet en vue dans la détention des Vaisseaux

en observation à la Grosse-Isle est de s'assurer quels
sont les Vaisseaux qui sont infectes, ne croyez-vous pas
qu'il soit nécessaire, pour faire une Quarantaine effective,

t que les Vaisseaux infectés soient envoyés dans un autre
lieu pour y subir une.Quarantaine plus sévère ?-Je-cois
cette - précaution de rigueur pour avoir une: Quarantaine
effective.

e Pensez-vous que l'établissement pour les Fièvres doit
- .tre entièrement séparé de l'établissement pour le

Choléra ?-Je suis d'opinion qu'ils doivent être séparés.
,re 'Ne


